
Rada Miejska
w Nowym Mieście Lubawskim                                           

P r o t o k ó ł   Nr XLIX/09

z XLIX-tej sesji Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim, odbytej w dniu 8 września 
2009 r. w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego.
Sesję rozpoczęto o godz. 14,35 a zakończono o godz. 16,10.
Na ustawowy skład 15 radnych w sesji według listy obecności uczestniczyło 15 radnych.
( Lista obecności radnych stanowi zał. nr 1 do protokołu).
( Lista obecności gości stanowi zał. nr 2 do protokołu).
Obrady prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Nadolski.
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:
- Burmistrz Miasta                                - Alina Kopiczyńska
-  Sekretarz Miasta                                - Katarzyna Kaniewska
-  Skarbnik Miasta                                - Beata Szoka
-  Kier. Ref. Biura Rady                        -Dariusz Sobaszkiewicz
Zatwierdzony porządek obrad:
1.   Otwarcie sesji.

- stwierdzenie quorum.
2.  Wybór sekretarza obrad.
3.  Przedstawienie porządku obrad.
4.  Przyjęcie protokołu  XLVIII-mej sesji Rady Miejskiej.
5.  Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta. 
6.  Interpelacje i wnioski.
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIV/182/08 Rady Miejskiej w 
    Nowym Mieście Lubawskim z dnia 23 grudnia 2008 r. w sprawie uchwalenia budżetu  
    gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2009 r.
8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji miasta 
    Nowego Miasta Lubawskiego na lata 2009-2015.
9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu Gminy Miejskiej w Nowym 
    Mieście Lubawskim „Rewitalizacja centrum Nowego Miasta Lubawskiego – etap I” w 
    ramach konkursu 01/09/4.2 z zakresu osi priorytetowej 4 Rozwój,  restrukturyzacja i 
    rewitalizacja miast, Działanie 4.2 Rewitalizacja miast w ramach Regionalnego 
    Programu Operacyjnego Warmia i Mazury na lata 2007-2013 ogłoszonego przez  
    Zarząd Województwa Warmińsko-Mazurskiego.
10. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski.
11. Zakończenie sesji.
                                                                                            

Przebieg posiedzenia:

Ad. pkt. 1
Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej –Andrzej Nadolski, 
stwierdzając na podstawie listy obecności, że w sesji uczestniczy wymagana liczba  radnych, 
a więc obrady są prawomocne.  

Ad. pkt. 2
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski na sekretarza obrad zaproponował radną M. 
Czernysz, która wyraziła zgodę na kandydowanie. Rada Miejska jednomyślnie 



( przy 15 radnych biorących udział w głosowaniu) wybrała radną- M. Czernysz na sekretarza 
obrad.

Ad. pkt. 3
Przewodniczący Rady – A. Nadolski odczytał pismo Burmistrza Miasta z dnia 8 września 
2009 r. w sprawie wprowadzenia do porządku obrad w punkcie 9:  .
 Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu Gminy Miejskiej w Nowym Mieście 
Lubawskim „Rewitalizacja centrum Nowego Miasta Lubawskiego – etap I” w ramach 
konkursu 01/09/4.2 z zakresu osi priorytetowej 4 Rozwój,  restrukturyzacja i rewitalizacja 
miast, Działanie 4.2 Rewitalizacja miast w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 
Warmia i Mazury na lata 2007-2013 ogłoszonego przez  Zarząd Województwa Warmińsko-
Mazurskiego. Rada Miejska jednomyślnie wprowadziła powyższą zmianę do porządku obrad. 
–  (15”za”).
Pismo stanowi zał. nr 3 do protokołu.
Rada Miejska nie wprowadziła innych zmian do porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski przedstawił porządek obrad wraz ze zmianą.

Ad. pkt. 4
Protokół z XLIX-tej sesji Rady Miejskiej  był wyłożony do wglądu w Referacie Biura Rady 
Urzędu Miejskiego, jak również przed sesją, a radni mieli możliwość zapoznania się z jego 
treścią. Sekretarz obrad poprzedniej sesji – B. Cieplak oraz pozostali radni nie zgłosili uwag 
do protokołu. Protokół z   XLIX-tej  sesji  Rady Miejskiej został przez Radę Miejską przyjęty 
jednomyślnie ( przy 15 radnych biorących udział w głosowaniu). 

Ad. pkt. 5
Informację z wykonania uchwał Rady Miejskiej w okresie między sesjami oraz o wydanych 
zarządzeniach Burmistrza Nowego Miasta Lubawskiego radni otrzymali wraz z 
zawiadomieniem na sesję, która stanowi zał. nr 4 do protokołu.
Ponadto Burmistrz Miasta – Alina Kopiczyńska przedstawiła informację w zakresie bieżącej 
działalności Burmistrza Miasta dot.:
-wizyty delegacji miasta w Hude na okoliczność  777-lecia Klasztoru Cysterskiego,
-otwarcia ofert na zadanie –budowa kanalizacji sanitarnej na oś. Marianowo,
- listy rankingowej wniosków skierowanych do realizacji w zakresie infrastruktury 
  transportowej służącej rozwojowi lokalnemu – ul. Gdyńska, Kwiatowa i Cicha.
Radna – L. Karczyńska
Odnośnie zmiany składu komisji przetargowej nie otrzymałam odpowiedzi z ostatniej sesji, a 
w zarządzeniu z dnia 25.08 jest zmiana osobowa przewodniczącego komisji przetargowej do 
przeprowadzenia  przetargu  na  oddanie  w  najem  nieruchomości  zabudowanej  lokalem 
użytkowym położonym przy ul. Kazimierza Wielkiego nr 7 (Rybiarnia).
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska
Sprawdzimy. Tutaj p. Sekretarz była wpisana, a że toczyły się sprawy w sądzie i być może to 
się wiązało z koniecznością oddelegowania do innych spraw.
Sekretarz Miasta – K.Kaniewska
Odczytała informację dot. kredytu zaciągniętego w wysokości 5 mln. zł., a udzielonego przez 
Bank Ochrony Środowiska. Kwota została przeznaczona na :
- pokrycie deficytu w roku 2007,
- spłatę kredytu w roku 2008,
- pokrycie deficytu w roku 2008,
- wolne środki które  zmniejszyły deficyt w roku bieżącym,
podając kwoty.



Rada Miejska przyjęła informację i sprawozdanie.

Ad.pkt.6
Radni zgłosili interpelacje i wnioski w sprawie:
Radna – L. Karczyńska
-kiedy i w jaki sposób mieszkańcy oś. Marianowo dowiedzą się ile wynosi wkład własny w 
kanalizację?,
- spowodowania lepszej widoczności na wjeździe z ul. Lipowej na ul. Jagiellońską w 
kierunku Brodnicy, zasłoniętej przez samochody osobowe  usytuowane w sąsiedztwie  stacji 
gazowej,
- ustawienia przewróconego znaku drogowego na skrzyżowaniu ul. Lipowa/Brzozowa,
- ile kosztuje założenie kamery i monitoringu w kontekście  uszkodzonych przewodów od 
kamery na stadionie MOSiR ,
- poprawy stanu utrzymania porządku i czystości na terenie miasta m.inn. usunięcia suchych 
liści przy cmentarzu od strony Zespołu Szkół i zielska przy bramie brodnickiej,
- rozważenia wprowadzenia ograniczenia prędkości przy wjeździe na ul. Lipową, 
usytuowania śpiącego policjanta albo wymalowania pasów,
- kiedy zostanie wznowiony przez Eltronik program lokalnej TV,
- dlaczego na stronie internetowej Urzędu Miasta nie są  opublikowane protokoły z sesji,
- konsultowania spraw wyjazdów delegacji miasta oraz dzieci i młodzieży. 
Przewodn. RM – A. Nadolski
Wiosną podczas wizyty delegacji z Hude Burmistrz Hude zaprosił z imienia i nazwiska p. 
Burmistrz, Przewodniczącego i p. Sekretarz.
Radna – L. Karczyńska
Dobrze, ale trzeba było o tym poinformować.
Radny – A. Kłosowski
- spowodowania zaniechania spalania odpadów w kotłowni zakładu p. Gierzyńskiego z uwagi 
na brak zachowanej proporcji wysokości komina do paleniska w związku z czym emisja 
dymów następuje w zbyt bliskiej odległości od miejsca spalania .Wniesiony przeze mnie 
monit u p. Starosty nie odniósł skutku.
Radny     – J. Kopiczyński  
- wyremontowania pomnika pod Nawrą przy udziale społeczeństwa powiatu,
- spowodowania uporządkowania śmieci na skwerku przy kładce przy ul. Mickiewicza,
- umocowania lub obcięcia odpiłowanego słupka odgradzającego chodnik od skarpy przed 
kładką przy ul. Mickiewicza,
- polewania nawierzchni boiska treningowego „Dąbrówka”.
Radny – J. Oelberg
- usunięcia wyrwanego zielska przy ul. Kościuszki, które zostało rozsypane na chodnik,
-  poinformowania czyją własnością jest znajdujący się w fatalnym stanie płot nad rzeką 
Drwęcą przy ul. Kopernika i w sprawie zarośniętej części przybrzeżnej Drwęcy.
- czy i jakie są informacje odnośnie budowy ronda?
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska
Nie ma.

Ad. pkt.7
Opinię Komisji Budżetu i  Finansów przedstawił  Przewodniczący Komisji – .
J. Oelberg. Opinia na piśmie stanowi zał. nr  5 do protokołu.
 Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski  odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany 
uchwały Rady Miejskiej Nr XXXIV/182/08 Rady Miejskiej w  Nowym Mieście Lubawskim z 
dnia 23 grudnia 2008 r. w sprawie w sprawie uchwalenia budżetu gminy Nowe  Miasto 
Lubawskie na 2009 r.



 W wyniku dyskusji Rada Miejska jednomyślnie ( przy 15 radnych biorących udział w 
głosowaniu) podjęła uchwałę w tej sprawie.
Uchwała Nr XLIX/239/09 – stanowi zał. nr 6 do protokołu.

Ad. pkt. 8
Opinię pozytywną Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki  przedstawił 
Przewodniczący Komisji –  M. Orzechowska.
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały  w sprawie  przyjęcia  Lokalnego Programu  Rewitalizacji  miasta  Nowego Miasta 
Lubawskiego na lata 2009-2015.
W wyniku dyskusji Rada Miejska przy 14 głosach ”za” i 1 przeciwnym ( przy 15 radnych biorących udział 
w głosowaniu)  podjęła uchwałę w tej sprawie.
Uchwała Nr XLIX/240/09 – stanowi zał. nr 7 do protokołu.

Ad. pkt.9
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski po odczytaniu poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu Gminy Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim 
„Rewitalizacja centrum Nowego Miasta Lubawskiego – etap I” w ramach konkursu 01/09/4.2 
z zakresu osi priorytetowej 4 Rozwój,  restrukturyzacja i rewitalizacja miast, Działanie 4.2 
Rewitalizacja miast w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Warmia i Mazury na 
lata 2007-2013 ogłoszonego przez  Zarząd Województwa Warmińsko-Mazurskiego.
Rada Miejska jednomyślnie ( przy 15 radnych biorących udział w głosowaniu)  podjęła 
uchwałę w tej sprawie.
Uchwała Nr XLIX/241/09 – stanowi zał. nr 8 do protokołu.
                                                              Ad.pkt. 10
Odpowiedzi  na interpelacje i wnioski udzielili:
Burmistrz Miasta A. Kopiczyńska
- wpłat za kanalizację nie będzie w formie umów cywilnoprawnych, lecz będą to opłaty 
adiacenckie. Wiąże się to z tym, że poszczególne nieruchomości muszą być wyszacowane i 
dopiero na tej podstawie opłata będzie ustalona, co nastąpi na końcu inwestycji,
- odnośnie wyjazdu z ul. Lipowej na Jagiellońską, która jest drogą krajową, musimy 
współdziałać z GDDKiA. Sprawdzimy i wspólnie zdecydujemy, być może zamontujemy 
lustra,
- odnośnie przewróconego znaku drogowego nasze służby dokonają oględzin,
Przewodn. RM – A. Nadolski
- oględzin należy dokonać również odnośnie przewróconego znaku drogowego przy ul. 
Tysiąclecia,
Burmistrz Miasta A. Kopiczyńska
-odnośnie kamery na obiektach MOSiRu będzie odpowiedź w późniejszym terminie,
- odnośnie utrzymania porządków i zieleni  po sesji sprawdzimy tę sytuację,
- odnośnie telewizji lokalnej rozmawiałam przed chwilą z przedstawicielem Eltronika, który 
stwierdził, że pracują nad tym, nie podając  żadnej informacji odnośnie terminu i zakresu co 
będzie realizowane. Nie mam wpływu, gdyż jest to prywatna firma i trudno dyktować 
warunki,
- protokoły z sesji są  zamieszczone na stronie internetowej, tj. tylko  kwestia wspólnego
ustalenia, gdzie je szukać,
- odnośnie zapytania dot. spalania odpadów będziemy starali się zająć wspólne stanowisko i 
odpowiemy,
- pomnik w Nawrze stoi na gruncie gminy wiejskiej, a przyjęło się, że to miasto ma się nim 
opiekować. Przed obchodami 70-lecia wybuchu wojny odbyły się wspólne obrady p. starosty 



i wójta gminy Nowe Miasto co do zakresu prac na miejscu pomnika. Myślę, że winno być 
porozumienie gmin i starosty, aby pieniądze płynące z trzech źródeł sfinalizowały się 
większym remontem. Na dzień dzisiejszy możemy wnioskować o zaplanowanie w 
przyszłorocznym budżecie środków przez gminy i przez p. starostę,
- w sprawie „Dąbrówki” odpowiedź zostanie udzielona później,
- odpowiedź co do właściciela płotu i zarośniętych miejsc przy Drwęcy w terminie 
późniejszym.
Radny – M. Deja
Pomnik pod Nawrą to dobry temat dla Związku Gmin Ziemi Nowomiejskiej. Stanowisko 
naszej Rady można wypracować i ten temat poddać pod dyskusję na Związku. Jest to pomnik 
społeczeństwa powiatu nowomiejskiego, czyli wszystkie gminy powinny czuć się 
zobowiązane, żeby dbać o niego.
Radny – J. Kopiczyński
Może podejmiemy inicjatywę w formie uchwały, apelu do innych gmin,  skoro jest to miejsce 
pamięci całego powiatu. Uważam, że to miejsce powinno być nie tylko od święta 
zagospodarowane należycie.
Przewodn. RM – A. Nadolski
Czyli w jakim kierunku zmierza propozycja wiceprzewodniczącego, żeby zobowiązać dwóch 
przedstawicieli na Związek Gmin?
Radny – J. Kopiczyński
Bardziej konkretnie-apelu w formie uchwały zapraszającej do udziału we wspólnym dziele
tym, którzy pozostawili swoje jutro.
Przewodn. RM – A. Nadolski
Przeniesienie wstępne na Związek Gmin może mieć miejsce, a na kolejnej sesji podejmiemy 
te sprawę w formie uchwały.

Następnie Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska przedstawiła ranking gmin Gazety 
Rzeczpospolita za jakie osiągnięcia gmina została laureatem rankingu.

Z kolei Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski odczytał pismo Hanny Herbert 
zam. ul. Kościuszki  dotyczącego odpowiedzi z dnia 25.08.09 r. na pismo w sprawie 
zabudowy przy skrzyżowaniu ul. 3 Maja/Kościuszki. 
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska
Nieprawdą jest, że p. Herbert jest osobą, która tworzyła Slow Cities w 1995 r., ponieważ 
sama idea jest od 1999 r., a właściwie od 2004 r. możemy mówić o idei Slow Cities w 
Polsce.21.08.br. otrzymaliśmy informację o tym jakie procedury  musimy spełnić, żeby do 
Sieci Slow Cities przystąpić. Mamy wprost informację, że istotne jest spełnienie wymogów, 
które zostały bardzo precyzyjnie określone w regulaminie. W tej chwili będziemy pracować 
nad tym, żeby po 2-letniej przerwie jako pierwsze Nowe Miasto Lubawskie dołączyło do 4 
miast, które są już w sieci. Są prowadzone prace co do sprostania wszystkim wymaganiom. 
Myślę, że za jakiś czas państwu przekażę informację, że jesteśmy gotowi do podjęcia 
negocjacji z instytucją zarządzającą  projektem. Myślę, że  Biuro Jakości Znaków 
Regionalnych przychyli się do państwa uchwały za przystąpieniem do sieci i za jakiś czas 
będziemy podpisywali wspólnie uchwałę i umowę o przystąpieniu.
Sekretarz Miasta – K.Kaniewska
- skład osobowy komisji, która przeprowadzała przetarg na oddanie nieruchomości w najem 
lokalu użytkowego przy ul. Kazimierza Wielkiego. W pierwszym zarządzeniu , które wydała 
p. Burmistrz przewodniczącym komisji był p. Radosław Augustyniak, a członkami: p. Tesmer 
i p. Bukowska. Z uwagi na to, że p. Radosław Augustyniak nie był obecny w tym czasie kiedy 
miał zostać przeprowadzony przetarg, p. Burmistrz zarządzeniem nr 93 z dnia 25.08. 
dokonała zmiany składu komisji. Jako przewodniczącego komisji w tym zarządzeniu 
powołała p. Damiana Arkuszewskiego. Poinformowała, że  funkcjonuje zarządzenie, które 



ustala osoby mogące brać udział w pracach komisji. Jest  enumeratywnie wyszczególniony 
skład 10-osobowy spośród, którego p. Burmistrz  każdorazowo ustala odrębny skład komisji 
do danego przetargu.

Ad. pkt. 11
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej –
A. Nadolski zamknął obrady XLIX-tej sesji Rady Miejskiej.

Sekretarz obrad:                                                              Przewodniczący Rady Miejskiej
Mirosława Czernysz                                                              Andrzej Nadolski 
                                                                                                       


